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Samhällsbyggnadsnämnden 

Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden har påverkats fortsatt av den pågående pandemin både vad det gäller 
det utbud som erbjudits till invånarna, den extra insats som krävs för att hålla en god arbetsmiljö och 
leda arbete på distans samt de intäkter som krävs för att hålla budget och utveckla verksamhet. 

Under perioden har badhuset först öppnat upp för bokad simning och från augusti med begränsat 
antal besökare för att återgå till mer begränsningar i slutet av året . Även biblioteket har öppnat upp 
verksamheten men med begränsningar i antal sittplatser och deltagare på olika aktiviteter. 
Matsalarna på skolorna har öppnat upp för eleverna under höstterminen. Inom äldreomsorgen har 
matsalarna öppnats upp delvis. 

Bokbilen har trafikerat kommunen sedan tidig vår och en välbesökt återbruksverksamhet har öppnat 
på Moga Returen från hösten. Det externa byggtrycket och efterfrågan på planarbete är fortsatt stort 
och ett flertal investeringsprojekt drivs inom nämndens ansvarsområden. För att kunna fokusera mer 
på plan- och exploateringsarbete beslutade nämnden i december att införa en 
samhällsutvecklingsenhet under 2022 med ansvar för dessa frågor. 

Verksamhet - rapport på verksamhetsmål 
Fullmäktigemål 1:3 Säkerställa framtida resurseffektivitet och kompetensförsörjning via digitala 
och säkra lösningar. 

Nämndmål Bedömning Trend 
Nämndmål: Snabb och kvalitetssäkrad service   
Kommentar: 
Positiva resultat hittills som gjort att vi rör oss i riktning mot målet: 
Sedan årsskiftet har nämnden en mer eller mindre helt digital ärendehantering (från det att 
ärendet har registrerats i systemet) vilket effektiviserar vår handläggning avsevärt. Digitala tjänster 
som schaktanmälan och utskick av fakturor har införts under året. 
Ett par vakanta tjänster har blivit återbesatta och lägre personalomsättning på vissa enheter ger 
möjligheter till större effektivitet och service. 
Förvaltningen driver många investeringsprojekt och samverkan inom förvaltningen fungerar bra i 
dessa och bidrar till kommunens utveckling. 
Bokbilen är i drift och vi kan ge biblioteksservice i hela kommunen på ett nytt sätt, når nya 
användare och kan ge en personlig service på plats. Uppskattade sommarlovsaktiviteter för barn 
har också kunnat genomföras. 
Fritidsverksamheten har gått med i nätverket KEKS vilket ger bättre möjligheter att utveckla 
verksamheten målinriktat. 
Årets insiktsrapport för 2020 visar på goda betyg, inte minst inom området rättssäkerhet, vilket vi 
får se som ett kvitto på att vi håller en hög kvalité på vår handläggning. Fortsatt arbete med 
digitala rutiner och handläggarstöd underlättar ytterligare för handläggare. 
Kundundersökningen Svensk avfallshantering visar generellt på bra resultat jämfört med 
deltagande kommuner, särskilt med avseende på återvinningscentralen. Svenljunga låg som 
nummer 7 i Sverige i samlat omdöme för ÅVC. 
Negativa resultat hittills som gör att vi inte rör oss i riktning mot målet: 
I den pågående pandemin har verksamheten på Moga Fritid påverkats kraftigt på grund av 
restriktioner hittills under året och har bara kunnat erbjuda begränsad service första 8 månaderna. 
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Kulturarrangemang för vuxna har också begränsats av pandemin och digitala alternativ har inte 
varit lockande. 
Flera av miljö- och byggenhetens projekt ligger efter i tidsplanen på grund av för lite resurser eller 
vakanta tjänster. Arbetet med E-tjänster går långsamt inom myndighetsutövningen av flera 
orsaker, bland annat personalresurser. Att automatisera och digitalisera enhetens ca 45 tillstånds- 
och ansökningsprocesser ses just nu som en av de största utmaningarna. I nuläget är det bara 
bygglov som genom mittbygge erbjuder en digital ansökningsprocess. Tyvärr kommer dessa 
tjänster upphöra vid årsskiftet 22/23 och just nu råder det osäkerhet i hur de ska ersättas. 
När flera projekt drivs inom förvaltningens olika enheter eller mellan förvaltningar behövs ofta en 
intern samverkan som i sig är positiv men som tar tid från andra planerade projekt inom den egna 
verksamheten. 
I en av entreprenaderna har bristen på kontinuitet i personalstyrkan hos entreprenören negativt 
påverkat möjligheten till vidare utveckling av verksamheten. 
Vissa verksamheter har svårigheter att rekrytera personal med rätt kompetens vilket har påverkat 
möjligheten att leverera snabb service. Några nyckelroller har varit vakanta under perioden. 
Vilka åtgärder behövs för att nå målet? 
Med lättade restriktioner är det viktigt att vi når ut med information via tillgängliga kanaler om 
tjänster som är tillgängliga och de smittskyddsåtgärder som vi vidtar. 
Införande av Future webb för att erbjuda e-tjänster till VA- och avfallskunder samt uppgradering 
av EDP Mobile för att erbjuda snabbare återkoppling och service till kunderna. 
Inom planverksamheten behövs en resursförstärkning även om konsulter kopplas in i fler 
planuppdrag då verksamheten har en historiskt hög belastning med många pågående planer 
samtidigt som flera planbesked sökts. Möjligheten att organisera plan- och 
exploateringsverksamheterna tillsammans bör också utredas. 
Miljö- och byggenheten behöver avlastning gällande de administrativa arbetsuppgifterna för att 
lösgöra resurser som utvecklar digitala flöden och e-tjänster och den långsiktiga effektiviseringen. 
Den övergripande digitaliseringstrategin respektive infomationshanteringsplanen behöver 
färdigställas för förvaltningen men kräver mer resurser än vi kan frigöra i dagsläget. 
På längre sikt behöver vi också arbeta mer aktivt med samverkan och ge kommunerna i Sjuhärad 
bra förutsättningar att samarbeta inom till exempel myndighetsutövning, framförallt via digitala 
hjälpmedel. Gemensamma digitala plattformar inom Sjuhärad skulle underlätta framtida 
samverkan avsevärt. 
Kosten ska genomföra en enkät ihop med skolan för att mäta nöjdhet hos elever på Mogaskolan. 
Kosten ska också genomföra en enkät inom äldreomsorgen. 
Rekrytering av kompetent personal behöver ske och kanske på ett sätt så att övertalighet uppstår 
för att minska risken för stillestånd i verksamheten när någon slutar eller blir sjuk. Samverkan med 
andra kommuner inom t ex myndighetsutövning kan också vara ett sätt att säkerställa 
kompetensförsörjningen. 

Fullmäktigemål 3:1 I Svenljunga kommun upplevs bättre livskvalitet genom delaktighet, 
inkludering och viljan att påverka och ta ansvar med fokus på social, ekonomisk och ekologisk 
hållbarhet. 

Nämndmål Bedömning Trend 
Nämndmål: Attraktiva miljöer   
Kommentar: 
Positiva resultat hittills som gjort att vi rör oss i riktning mot målet: 
Ny översiktsplan är beslutad vilket bör leda till mer samsyn i de långsiktiga planeringsfrågorna och 
det är en hög efterfrågan på detaljplaner. 
Bokbilen har tillfört mycket positivt och väcker tankar och önskemål på aktiviteter runt besöken på 
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vissa platser. Biblioteket har skapat en större barnavdelning samt fräschat upp lokalerna under 
våren. Verksamheten har åter öppnat i linje med restriktioner och de aktiviteter som genomförts 
för barn och unga har fått mycket god feedback. 
Dialoger har förts med medborgare och berörda i projekten GC-led förbi golfbanan samt 
Boråsvägen etapp 2. ”Träffpunkt” har genomförts i Örsås samt att Sexdregas utveckling diskuterats 
med medborgarna vid ett arrangemang av PRO. Dialog har förts med intressenter för 
diskgolfbanor i Mårdaklev respektive Överlida. 
Fritidsverksamheten har trots pandemin lyckats att starta upp en bra verksamhet med 
återkommande fysiska aktiviteter varje vecka inom sport, kultur och friluftsliv. 
Kommunens lekplatser har förbättrats ytterligare med nya fallskydd på många ställen för att höja 
attraktiviteten och förbättra arbetsmiljön för personalen. 
Ett arbete pågår för att bättre gynna pollinerare som humlor, bin och fjärilar. Detta kan 
förhoppningsvis ge attraktiva blomsterängar på vissa platser. 
Ny återvinningsstation har byggts i Överlida och en tömningsstation för husbilar i kombination 
med vattenkiosk invigdes till sommaren. 
En utökning av diskgolfbanan vid Moga fritid till 18 hål invigdes under hösten. 
Negativa resultat hittills som gör att vi inte rör oss i riktning mot målet: 
Inom delar av verksamheten är det svårt att tillsätta resurser utifrån behov. Även om det finns 
finansiering är det en stor utmaning att hitta kompetens i form av personal som har rätt 
erfarenhet. 
Restriktionerna har gjort att vi inte kunnat genomföra kulturaktiviteter riktade mot vuxna och inte 
kunnat erbjuda biblioteket som en mötes-, studie- och informationsplats samt som kulturarena likt 
tidigare. De försök med digitala kulturarrangemang riktade till vuxna som har genomförts har inte 
lockat publik. Moga Fritid och kommunens idrottshallar har haft kraftigt begränsade möjligheter 
till service under pandemin. 
Vandalisering av toaletten vid Thilanderska parken har gjort att den tyvärr fått stängas under 
perioder. Viss gatubelysning har, på grund av skador, fått plockas ner i väntan att de ska ersättas 
efter godkännande från Trafikverket. Priserna på material samt Trafikverkets krav gör att budget 
för investeringen inte håller för hela projektet vilket försenar utförandet. 
I vissa frågor är det svårt med samsyn kring vad ett attraktivt Svenljunga kommun är och 
förhoppningsvis kan översiktsplanen bli ett hjälpande verktyg. 
Vilka åtgärder behövs för att nå målet: 
Vid en återgång till ett mer normalt läge utan restriktioner hoppas vi kunna erbjuda fysiska 
kulturarrangemang igen samt få igång den tidigare blomstrande verksamheten på Moga Fritid. 
Gruppverksamheter kan behöva anpassas på ett nytt sätt för att undvika trängsel beroende på hur 
pandemin utvecklas. 
Attraktiva miljöer kan vara allt från arbetsmiljö till hur vi utformar en torgmiljö eller jobbar med en 
detaljplan. Det pratas mycket om vår potential kopplat till vatten och natur, men det utmynnar 
inte lika ofta i konkreta åtgärder. Nämndens har valt att formulera kompletterande mål inför 2022. 
De offentliga konstprojekt som nu planerats gör att invånarna under andra halvan av året kommer 
kunna ta del av stimulerande kulturella upplevelser på egen hand. 
Fortsatt arbete med miljön i våra matsalar för att skapa restaurangkänsla. 

Fullmäktigemål 4:2 Bidra till fler giftfria miljöer samt skydda den biologiska mångfalden och 
naturliga livsmiljöer. 

Nämndmål Bedömning Trend 
Nämndmål: Minskad påverkan på den globala miljön   
Kommentar: 
Positiva resultat hittills som gjort att vi rör oss i riktning mot målet: 
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Ett hållbarhetsråd har inrättats på prov och miljö- och byggenheten har fått ökade resurser (ca 1/3 
tjänst) för att arbeta med strategiska miljöfrågor. Kommunen får bättre möjlighet att lyfta miljö- 
och hållbarhetsfrågorna som en viktig fråga att jobba med inom alla förvaltningar. Vi har också 
genom samarbete med Miljöbron fått en aktuell och bra bild över hur vi som organisation arbetar 
med miljöfrågorna. Se rapporten (bilaga till målet) för mer information. 
Pandemin har skyndat på ett mer digitalt och automatiserat arbetssätt vilket i sin tur har minskat 
medarbetarnas behov av att resa och därmed minskad miljöpåverkan. Energi- och 
kemikalieförbrukning är ständigt aktuellt för åtgärder och minskning. 
Inköp av ekologiska eller miljömärkta produkter tillämpas där det finns ekonomiskt gångbara 
alternativ. Till medborgarna finns det fler digitala alternativ vilket minskar behov av papper och 
resor. 
Under hösten har återbruksverksamhet öppnat på Moga Returen vilket är ett kliv uppåt i 
avfallstrappan där behovet av nya produkter kan ersättas med återbrukade. 
I flertalet upphandlade transporter inom avfallsverksamheten används HVO100 som drivmedel 
och det finns sedan en tid möjlighet att tanka bränslet i Svenljunga. 
Negativa resultat hittills som gör att vi inte rör oss i riktning mot målet: 
Arbetet påverkas negativt av bristande tillgång till personal ute i verksamheten och är sårbart på 
grund av de fåtal som driver frågorna strategiskt i sina tjänster (se utredning av Miljöbron). I vissa 
fall begränsar ekonomin möjligheten att prioritera arbete med mer miljövänliga alternativ. 
Utvärdering av energi- och klimatstrategin visar på flera brister i kommunens strategiska arbete. 
Positiva åtgärder som genomförs saknar ofta grund i ett strategiskt arbete utan är resultatet av en 
mer generell utveckling. 
Det har varit svårt att nå ut med information och föreläsningar inom området under pandemin och 
digitala alternativ har hittills inte varit publikdragande. 
Vilka åtgärder behövs för att nå målet: 
Hållbarhetsfrågorna är omfattande och kommunen har inte möjlighet att arbeta med allt. Det 
behöver bli tydligare vad kommunen och nämnden ska fokusera på och inte. Det kan vara bättre 
att sätta ribban lite lägre och känna att vi faktiskt går i mål med det vi tar oss an än att bygga upp 
en känsla av att inte hinna med eller ha råd. 
Det finns utmaningar med arbetet i att minska verksamhetens miljöpåverkan vid samverkan med 
andra kommuner. En del kommuner har mindre tydliga mål inom området vilket gör att det alltid 
blir diskussioner om ambitionsnivån när man genomför gemensamma upphandlingar. Där krävs 
förslagsvis en ökad samverkan inom politiken rörande miljömålen så att kommuner som ofta 
samverkar har ungefär samma ambitioner 
För att hitta alternativa avsättningar för olika material med större miljönytta än tidigare 
behandlingsmetoder för avfall när vi plockat de lägst hängande frukterna kommer att kräva allt 
mer jobb och utökad samverkan. 

Ekonomi 

Nettokostnadsutveckling Utfall Utfall Utfall Budget Avvikelse 

mkr 2019 2020 2021 2021  
      
Politisk verksamhet -0,5 -0,4 -0,5 -0,5 0,0 
Ledning och adm. -2,6 -3,1 -2,9 -3,2 0,3 
Kultur -6,3 -6,4 -6,9 -7,2 0,3 
Fritid -10,2 -9,2 -9,5 -9,1 -0,4 
Miljö och bygg -5,5 -4,6 -5,5 -6,6 1,1 
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Gata/park -14,4 -13,1 -16,0 -15,5 -0,5 
Markreserv -0,8 -1,9 -0,9 -0,6 -0,2 
Kostförsörjning 0,0 -0,7 -1,1 0,0 -1,1 
Nettokostnad -40,3 -39,3 -43,2 -42,2 -0,5 
      
Taxefinansierad 
verksamhet 

Utfall Utfall Utfall Budget Avvikelse 

före resultatreglering 2019 2020 2021 2021  
VA -0,7 0,5 2,1 1,6 0,5 
Avfall -1,2 -5,6 -2,8 -2,5 -0,3 

 

Bruttokostnad-
/intäkt 

Intäkter 
2021 

Intäkter 
2021 

Intäkter 
2021 

Kostnader 
2021 

Kostnader 
2021 

Kostnader 
2021 

mkr Utfall Budget Avvikelse Utfall Budget Avvikelse 
       
Politisk verksamhet 0,0 0,0 0,0 -0,5 -0,5 0,0 
Ledning och adm. 0,1 0,4 -0,4 -3,0 -3,7 0,7 
Kultur 1,3 1,1 0,2 -8,2 -8,3 0,1 
Fritid 2,3 3,7 -1,4 -11,8 -12,8 1,0 
Miljö och bygg 6,9 7,2 -0,3 -12,3 -13,8 1,4 
Gata/park 1,6 0,8 0,7 -17,6 -16,4 -1,3 
Markreserv 1,8 1,5 0,3 -2,6 -2,1 -0,5 
Kostförsörjning 25,2 24,7 0,5 -26,2 -24,7 -1,5 
Summa 39,1 39,4 -0,4 -82,2 -82,2 -0,1 
       
Taxefinansierad 
verksamhet 

Intäkter 
2021 

Intäkter 
2021 

Intäkter 
2021 

Kostnader 
2021 

Kostnader 
2021 

Kostnader 
2021 

före 
resultatreglering 

Utfall Budget Avvikelse Utfall Budget Avvikelse 

VA 32,1 32,2 -0,1 -30,1 -30,6 0,6 
Avfall 17,6 18,8 -1,3 -20,4 -21,4 1,0 

Ekonomiska kommentarer samhällsbyggnadsnämnden 

Samhällsbyggnadsnämnden gjorde år 2021 ett underskott på 0,5 miljoner. Detta baserar sig på ett 
budgetunderskott på 0,4 miljoner hos fritidsenheten, ett överskott på 0,1 miljoner på ledning och 
administration samt markreserv, ett överskott på 0,3 miljoner på kulturenheten, ett överskott på 1,1 
miljoner på miljö- och byggenheten, ett underskott på 0,5 miljoner hos gatuenheten samt ett 
underskott på 1,1 miljoner på kostenheten. 

Ledning och utveckling, markreserven och nämndens arbete gjorde ett överskott på 0,1 miljoner 
kronor. 
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Kulturenheten gjorde ett överskott på 0,3 miljon kronor. Största posten i detta överskott var ett 
outnyttjat bidrag. 

Moga fritid har varit stängt stora delar av året och förutspåddes länge att göra ett stort underskott. I 
slutändan blev detta underskott 0,25 miljoner, vilket var betydligt lägre än befarat. Idrottshallarna 
hyrdes inte ut i någon större utsträckning. Idrottshallar och friidrottsanläggning gjorde därför ett 
underskott på 0,30 miljoner. Fritidsverksamheten gjorde ett överskott på 0,13 miljoner. 
Fritidsenheten gjorde sålunda ett underskott på 0,4 miljoner. 

Miljö och bygg hade på grund av vakanser lägre personalkostnader än budgeterat. Samtidigt var 
enheten nära att nå sina externa intäktsmål. Totalt innebar detta ett budgetöverskott på 1,1 
miljoner. 

Gatuenheten gjorde ett underskott på 0,5 miljoner kronor. Om man bortser från verksamheten för 
snöröjning, som gjorde ett underskott på knappt 1,2 miljoner, hade enheten gjort ett överskott på 
0,6 miljoner. 

Kostenheten gjorde ett underskott på 1,1 miljoner, vilket alltså innebär att den dåliga trenden från år 
2020 fortsätter. Underskottet är till stor del personalrelaterat, men för låga portionspriser förefaller 
också vara en anledning till att kostnader och intäkter inte matchar. 

Taxefinansierad verksamhet 

Avfallsenheten gjorde ett underskott på 2,8 miljoner, 0,3 miljoner sämre än det planerade 
underskottet på 2,5 miljoner. Efter 2021 har avfallsenheten ett totalt underskott på 4,5 miljoner att 
återställa. Enheten kommer under 2022 ta fram en plan för återställande. 

VA-enheten gjorde ett överskott på 2,1 miljoner, vilket är 0,5 miljoner högre än budgeterat. VA-
enhetens överskott läggs enligt fullmäktigebeslut till fond för framtida nyinvestering, som efter 2021 
års utgång uppgår till 13,5 miljoner. 

Personal 
Antalet arbetade timmar har minskat med ca 15% jämfört med 2020. Detta beror till stor del på 
minskat behov inom fritidsverksamheten på grund av restriktionerna. Men det finns också en 
minskning av arbetade timmar till följd av att en tillsvidaretjänst skapats för att minska behovet av 
timanställda inom kulturverksamheten. Behovet av timanställda har varit oförändrat eller något 
högre på grund av pandemin i de verksamheter som varit öppna. 

Sjukfrånvaron är ganska låg men har ökat något jämfört med vid 8 månader. Ökningen beror till 
största delen på personal som blivit sjuk i Covid eller haft liknande symptom. Det har också upplevts 
som att frånvaro på grund av VAB ökat under hösten även om det inte syns i dessa siffror. 

Den lilla skillnaden i antalet tillsvidareanställda beror på vakanta tjänster vid detta tillfälle. 

Anställda per anställnings- och löneform 

 211231    201231    
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person

er 
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Månadsa
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re 

Antal 
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er 

Månadsa
vl. 

Tillsvidare 

Månadsa
vl. Visstid 
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årsarbeta
re 



Svenljunga kommun Årsbokslut 2021 Samhällsbyggnadsnämnden 
 2021-12-31 
 
 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .    

 

   

7 (10) 

SB
F 

98 88 10 90,1 99 85 14 91,9 

Antal timmar utförda av timavlönade visstidsanställda 

 211231   201231   

 Antal 
personer 

Antal 
timmar 

Motsv. 
antal 

årsarb. 

Antal 
personer 

Antal 
timmar 

Motsv. 
antal 

årsarb. 
SBF 30 8 825 4,5 29 10 400 5,3 

Frånvaro 

 210101-
211231 

  200101-
201231 

  

 Sjukfrånv.  
total 

Sjukfrånv. 
korttids 

Sjukfrånv. 
långtids 

Sjukfrånv. 
total 

Sjukfrånv. 
korttids 

Sjukfrånv. 
långtids 

SBF 4,7% 3,8% 0,9% 3,9% 2,6% 1,2% 

Bilaga 1 Enheternas verksamhetsberättelser 

Miljö- och byggenheten 
2021 sammanfattas som ett händelserikt år för miljö- och byggenheten. Anpassningar har fått göras 
kopplat till den pågående pandemin, men i stora drag har ändå verksamheten kunnat bedrivas som 
planerat. Det som sticker ut lite extra är antalet detaljplaner som under året har ökat kraftigt. I 
början av pandemin spådde enheten en nedgång i exploateringstakten, men med facit i hand verkar 
intresset för Svenljunga vara större än på många år. Det avspeglas inte minst i intresset från privata 
exploatörer som vill planlägga nya områden eller ändra i redan befintliga detaljplaner. Under 
senhösten blev det också klart att en stor exploatör ville etablera sig i industriområdet Lockryd vilket 
har påverkat hela kommunen, inte minst SBF. 

Antalet bygglov har trots den höga efterfrågan minskat något från föregående år, men anledningen 
till det bedömer enheten vara bristen på attraktiva och lediga tomter. På miljöenheten har tillsynen 
anpassats efter rådande förhållanden. Nya restriktioner har gett framförallt livsmedelsverksamheten 
en del nya arbetsuppgifter i form av tillsyn och kontroll. Åtgärdstakten på tillsyn för små avlopp har 
varit något lägre för att hinna med antalet inkommande ansökningar. Enheten strävar hela tiden 
efter att ha en bra balans mellan tillsyn och handläggning av nya anläggningar och anpassning sker 
löpande utifrån resurser och behov. Miljöenheten har också haft som mål att stärka tillsynen på 
förorenade områden och har under 2021 fokuserat tillsynen på två områden, ett i Hillared och ett i 
Sexdrega, som man anser vara högt prioriterade utifrån tidigare erfarenhet. Dessa områden kommer 
fortsatt vara prioriterade under 2022. 

Enhetsövergripande så hade verksamheten en målsättning om att ha kommit längre med sitt 
utvecklingsarbete under 2021 än man lyckades med. Förhoppningen är nu att ökade medel för 
digitalisering ska kunna ge enheten de förutsättningar som krävs för att komma vidare. Men det 
förutsätter också att kommunens IT-enhet har möjlighet att både stötta och driva arbetet framåt. 

Avslutningsvis ser enheten fortsatt följande områden som högt prioriterade 
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1. Resurssäkra verksamheterna och arbeta aktivt med arbetsmiljö och personal för att vara en 
attraktiv arbetsgivare. 

2. Digitalisera processer/arbetsflöden och skapa gemensamma riktlinjer i den dagliga driften 

3. Hitta långsiktiga samverkansformer med andra kommuner. 

Kulturenheten 
Enheten har en stabil och kunnig personalgrupp som har jobbat mycket flexibelt, service- och 
målinriktat för att kunna hjälpa så många som möjligt på bästa sätt under dessa speciell 
omständigheter som har rått under covid och med alla skiftande restriktioner. Stor eloge till hela 
gruppen! 

Bibliotek 

Trots att covid har påverkat verksamheten stort även under hela 2021 har biblioteket kunnat ge en 
god grundservice. I januari var lokalen stängd, men service gavs genom avhämtning utanför entrén 
samt möjlighet att kunna komma in för att använda dator & skrivare. I övrigt under året har hela 
verksamheten varit i gång. Från och med 15 mars startade bokbilsverksamheten upp och bidrog 
ytterligare till att höja servicegraden utanför tätorten. Ett märkbart resultat av covid och 
restriktionerna runt om har varit att besöksantalet sjunkit drastiskt. Årets sista tre månader visade 
dock på ökat antal besök igen; veckosnittet nådde då ca 700 besökare . Detta kan jämföras med 
snittvärdet före covid som var 1000 besök/vecka. Som lägst under våren 2021 var antalet runt 250 
besök/vecka. Under året har bibliotekets barn- och ungdomsaktiviteter kunnat fortgå, om än med 
begränsat antal deltagare och med hänsyn till gällande rekommendationer. Däremot har så gott som 
alla arrangemang för vuxna varit inställda, endast språkcaféer och tekniksupport har genomförts 
under sista delen av året. 

Kultur 

Att arrangera aktiviteter under året har varit synnerligen svårt, men en hel del barn- och 
ungdomsarrangemang har genomförts. De allra flesta med begränsat antal deltagande och under då 
gällande restriktioner. Vuxenarrangemangen inte kunnat genomföras alls under våren. Under hösten 
har vi dock kunnat ha en mycket välbesökt Konstrunda, visning av kulturfilmer, musik på bibliotek 
mm. 

Gatu- och fritidsenheten 
Fritid 

På Moga fritid har pandemin fortsatt att påverka verksamheten mycket under året. Möjlighet till 
bokning av simbana för motionssim har erbjudits på ett smitt säkert sätt samt bokning av rehab bad . 
Även bokning för mindre grupper och småbarns sim har erbjudits med gott resultat. Skolans idrott 
och skolsim har pågått som vanligt och även utökats med mellanstadiet, då tillgången till bassängtid 
varit bättre än vanligt. Under hösten utökades verksamheten med fler möjligheter till bad samt 
vattengympa, för att i december återgå till endast motionssim i takt med ökad smittspridning. 
Idrottsplatsen har fått en uppfräschning med tvätt av underlaget samt ny linjering. Efter uppdrag från 
politiken har verksamheten byggt ut discgolfbanan med ytterligare 10 hål. Fritidsverksamheten har 
bedrivit den verksamhet som varit möjlig utifrån förutsättningarna. Verksamheten har anslutit sig till 
närverket KEKS vilket gör att vår fritidsledare får tillgång till ett stort nätverk. Innan sommaren fick 
enheten i uppdrag att anställa ytterligare en person för att stärka upp fritidsverksamheten under 
hösten. 



Svenljunga kommun Årsbokslut 2021 Samhällsbyggnadsnämnden 
 2021-12-31 
 
 .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .    

 

   

9 (10) 

Gata park 

Den dagliga verksamheten har inte påverkats i så stor utsträckning på gata park av pandemin och 
arbetet med den dagliga driften har pågått tämligen normalt. De administrativa delarna på enheten 
har varit ansträngda då tjänsten som handläggare/projektledare varit vakant sedan i juni. Tjänsten 
återbesattes i november med erfaren personal. Projektering och byggnation har utförts av GC, 
Pyttebanan förbi Kinds GK. Byggnation har färdigställts av GC-led vid Hammarlinds väg, för att 
tillgodose den nya förskolan med en säker skolväg. Arbetet med förbättring av vägbelysning och 
elsäkerhetsbesiktningar pågick under hela året och fortgår under 2022. Nyanläggning av utdömd 
gatubelysning i Holsljunga kyrkby, Herrekvarnsvägen i Svenljunga samt Mårdaklev genomfördes 
enligt plan. Jobbet i Kalv återstår och planeras till våren 2022. En E-tjänst för öppning av schakt i 
allmän platsmark har tagits i bruk. I samband med detta har regelverket reviderats. 

Avfallsenheten 
Påverkan av pandemin på verksamheten har varit mindre påtaglig 2021 än året innan. Påverkan har 
främst varit att medarbetarna i kommunhuset jobbat hemifrån i den utsträckning de kunnat. Under 
2020 samlade kommunen in 25 % mer avfall än tidigare år pga pandemin den trenden ser ut att ha 
brutits i år även om sammanställningen för 2021 inte är klar nu i slutet av januari. 

Under sommaren har möjligheten till att skicka digitala fakturor implementerats och i september 
skickar vi första digitala fakturorna till våra kunder med digitala brevlådor. Implementeringen har 
skett i samverkan med ekonomienheten så att alla kommunens fakturor kan skickas till digitala 
brevlådor om kunden inte hellre föredrar t.ex. e-faktura. I september installerades e-tjänster 
kopplade till EDP Future. Hittills har endast tjänsten för att få tillgång till sophämtningsschema 
lanserats, övriga tjänster behöver mer anpassning till kommunens hemsida innan kunderna får 
tillgång till de tjänsterna. 

I början av året inleddes en förprojektering för fortsatt sluttäckning av Änglarps deponin vilket 
omfattar området där återvinningscentralen låg. Tyvärr påträffades misstänkta föroreningar i 
samband med provgrävningar vilka måste utredas innan vi kan gå vidare med detaljprojektering. 

Det arbetsmiljöförebyggande kopplat till insamlingsentreprenaden har löpt på under året med flera 
komplexa ärenden. Ledtiderna i ärendena ganska långa vilket tillsammans med att det rör sig om 
flertalet ärenden samtidigt gör arbetet tidsödande. 

Kostenheten 
Gällande pandemin fortsätter enheten servering till elever med att skicka enportioner till en årskurs 
där eleverna äter i klassrummen, detta för att det inte ska bli för många elever i matsalen. Övriga 
skolor har anpassat matsalarna med att plocka bort stolar runt borden för att kunna hålla avstånd. 
Klockaregården har åter öppnat servering i matsalen from första september. Östrabo har öppnat upp 
matsalen igen. Gällande APT har vi efter att lyssnat på medarbetare där det framkommit att vi inte 
"blandar" kökspersonalen. istället skickar vi ut veckobrev med aktuell information, detta är 
uppskattat. Kostenheten har för övrigt varit förskonade av pandemin, däremot har fler sjukskrivit sig 
för förkylningar. Enhetschef och verksamhetsuvecklare arbetar hemifrån varannan vecka. 

Fyra gånger om året mäter centralorten matsvinnet under två veckor. Den första vägningen skedde 
under veckorna 12-13 och resultatet blev att elever slängde ungefär 24 gram/person, detta kan vara 
lite missvisande eftersom även servetter och en och annan kniv eller gaffel åker med avfallet Då 
vägdes det enbart på Mogaskolan. Ny vägning skedde veckorna 38-39 med resultat 67,8 
gram/person och veckorna 47-48 med resultat 62 gram/person. Denna gång vägdes det i alla kök. 
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Där det förekom mest svinn var i våra mottagningskök. Anmärkas bör att när det är en populär 
maträtt slängs det mer eftersom eleverna tar till sig mer än dom orkar äta upp. Veckorna 38 och 39 
serverades barnens önskeveckor. 

Svedjans förskola startade i juli. 

VA-enheten 
VA har under 2021 inte påverkats i någon större utsträckning av Corona pandemin. Vi har fått våra 
leveranser av kemikalier och material utan några större förseningar. Totalt under året har det varit 8 
stycken vattenläckor. I början av november gick vi ut med kokrekommendationer av dricksvattnet i 
Holsljunga då vi fick ett otjänligt prov på vattnet. Genom klorering av utgående vattnet från 
vattenverket, spolning av ledningsnätet och rengöring av högreservoaren kunde man några dagar 
senare häva kokrekommendationen. 

Ett större haveri inträffade då inkommande rensgaller i Holsljunga avloppsreningsverk fastnade och 
gick sönder efter att man rengjorde inkommande ledning. Detta är en viktig del i reningsprocessen då 
den tar bort mycket som man inte vill ha in i reningsverket så som tops, bindor, kondomer, snus och 
annat som folk spolar ner i avloppet. Genom handlingskraft och snabba beslut var vi, en vecka, 
senare åter i normal drift. En större luftningsbassäng och ny slambassäng är installerat i Östra 
Frölunda efter att vi fick förhöjda värden på utgående BOD. VA byter ca 300 vattenmätare/år hos 
våra abonnenter och för att få en säkrar hantering vid registreringen så görs detta nu helt digitalt. 

Våra investeringsprojekt genomförs enligt plan. Här kommer några exempel på vad vi har hunnit med 
under 2021.Vi har bytt ut inkommande brunnslamsmottagare på Svenljunga reningsverk. Detta 
gjordes för att få bättre funktion och arbetsmiljö. För att öka säkerheten med att entreprenörer tar 
vatten så har vi installerat en vattenkiosk. Vattendomen och fastighetsregleringen för Billberg är nu 
klar. För att ta bort hanteringen kaliumpermanganaten så har man i Holsljunga vattenverk installerat 
två ny filter som tar bort järn och mangan i dricksvattnet. Vår nya råvattenbrunn i Axelsfors är klar. 
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